
               Gostynin, 17 czerwca 2014r. 
       
      
       Pan/i 
 

       ..................................................... 
 
 
 Zapraszam na XLV Sesję Rady Gminy Gostynin, która odbędzie się w dniu  

25 czerwca 2014r. o godz. 8.30 w sali posiedzeń Urzędu Gminy Gostynin.  

 

 

Porządek obrad; 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

 - wnioski do porządku obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady 

Gminy Gostynin. 

4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2014 rok. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały Rady Powiatu 

Gostynińskiego w sprawie podziału Powiatu Gostynińskiego na okręgi wyborcze oraz 

ustalenia liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. 

6.  Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji. 

7.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

8.  Przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji. 

9.  Sprawy różne i wolne wnioski. 

10.  Zakończenie obrad Sesji.  

 

 

       Przewodniczący Rady Gminy   

               Tomasz Bronisław Lewandowski 

 
 
 
 
Na podstawie art.25, ust.1, pkt 3 ustawy z 08.03.1990r. o samorządzie gminnym (tj. Dz. U. Nr 142 z 2001r. poz.1591, z późn. zmianami) 
radnemu przysługuje zwolnienie z pracy zawodowej w celu umożliwienia mu brania udziału w pracach organów gmin. 

 

 

 

 

 

 

 

 



Protokół 

z obrad XLV Sesji Rady Gminy Gostynin, 

z dnia 25 czerwca 2014 r. 

 

 

 

 

Stan Rady Gminy        - 15 radnych 

Obecnych                    - 13 radnych  

Lista obecności radnych w załączeniu. 

Zaproszeni i goście w/g listy obecności. 

 

 

W sesji udział wzięli: 

1. Wójt Gminy – Edmund Zieliński 

2. Sekretarz Gminy – Marzena Bulińska 

3. Skarbnik Gminy – Partycja Rosa 

4. Kierownik SO – Krzysztof Czerwiński 

5. Prezes ZK – Paweł Czarnecki 

6. Kierownik RG – Eliza Starczewska 

7. Kierownik RRiG – Bożena Durma 

 

 

Do punktu 1-go. 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Otwarcia sesji o godz. 8.30 dokonał Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław 

Lewandowski. Powitał Radnych, Wójta Gminy, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, Prezesa ZK, 

Kierowników Referatów Urzędu Gminy, przedstawicieli poszczególnych referatów, Prawnika, 

Sołtysów oraz media i wszystkich obecnych.  

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność i rozpoczął obrady. 

 

Do punktu 2-go.  

Interpelacje i zapytania radnych.  

 

Radny Piotr Piotrowski zgłosił 2 interpelacje: 

1. Panie Wójcie, ja chciałem po raz kolejny zgłosić awarie lamp w Hucie Nowej, od początku wsi, 

do połowy, do figurki stojącej w połowie wsi, nie świeci cała linia. 

2. I na łączniku, to jest droga gminna, drogi wojewódzkiej z drogą powiatową w miejscowości 

Dąbrówka, wycięte są zakrzaczenia, na rowie, na poboczu, żeby może Pan Prezes tam wysłał ludzi 

z ZK i żeby to usunąć. 

 

Radny Marek Balcerzak zgłosił 1 interpelacje: 

1. Panie Wójcie, chciałbym w imieniu mieszkańców wsi Belno złożyć prośbę o wycięcie krzaków 

na drodze powiatowej dokładnie. Jest to droga dość uczęszczana i wrastają się już te gałęzie na 

drogę, ciężko jest się wymijać. Także bardzo proszę o interwencję. 

 

Radny Mirosław Nowacki zgłosił 2 interpelacje: 

1. Panie Wójcie, ja chciałem zgłosić wycięcie trawy przy ośrodku zdrowia w Lucieniu. Tak już 

zarosło, a nikt się tym nie zajmuje. 

2. I jeszcze ponaglić taką sprawę odnośnie tej ścieżki rowerowej, żeby jak najszybciej coś zrobić z 

tym, bo ludzie jeżdżą asfaltem, żeby tam jakiejś tragedii nie było. 

 



Do punktu 3-go. 

Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy 

Gostynin przedstawił Pan Wójt Edmund Zieliński. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

(Radna Marzena Staniszewska doszła na salę posiedzenia).  

 

Do punktu 4-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2014 rok. 

Radny Marek Balcerzak: ja tylko krótko, ciesze się, że został wykazany rzeczywisty deficyt 

budżetu, o którym mówiłem wcześniej, który wynosi 3.409tys. zł. Jeszcze na jedno chciałem 

zwrócić uwagę, nigdy takich inwestycji wielkich nie czyniliśmy, czym to było spowodowane, że w 

tym roku akurat takie inwestycje, szczególnie inwestycje drogowe? Przy czym chcemy wydać 

1.800tys. zł na drogi, nie mając ani złotówki własnych środków, czyli w 100% planujemy wykonać 

zadania z kredytu? Przy czym pytanie moje byłoby następne, co ma się w gminie poprawić i z 

czego będziemy ten kredyt spłacać, jeżeli dzisiaj wolnych środków w tym roku, na inwestycje   

zgromadziliśmy ok 200tys. zł. Po prostu mam obawy o realizację, nie tego budżetu w tym roku, 

tylko o realizację budżetu w latach następnych. 

Radna Ewa Michalska: ja, jeśli mogę to, przeglądając budżet, który został przyjęty, który 

przyjęliśmy na ten rok, są duże różnice, właśnie tak jak powiedział Radny Balcerzak, tu część było 

planowanych środków własnych i dziwi mnie też, że nie mając tutaj też wizji, Pan Wójt, co do 

budynku, bo na pewno będzie jeszcze sprawa dotycząca budynku i finansowania, może się pojawić, 

to bardzo szybko, nie mamy wolnych środków i przy tym jesteśmy obłożeni i te drogowe 

inwestycje, które bardzo, bardzo chcemy za wszelką cenę zrobić w tym roku, właśnie z kredytów. I 

ja niestety, ale będę negatywnie się do tego odnosić, będę przeciw takim zmianom. 

Wójt: jeśli chodzi o wizję budynku, mamy pomysły, i to nie jeden, kilka, analizujemy po prostu 

wszystkie i w odpowiednim czasie przedstawimy Wysokiej Radzie też do przeanalizowania i potem 

do wskazania, którą ścieżkę mamy wybrać. Na razie czekamy na uzasadnienie wyroku na piśmie, 

też musimy to przeanalizować i dopiero wtedy, jak gdyby wskażę. Jest na rynku nieruchomości w 

Gostyninie, kilka budynków do ewentualnego przejęcia, kupienia, różne będą opcje. W każdym 

bądź razie analizujemy różne pomysły i w stosownym czasie oczywiście przedstawię Wysokiej 

Radzie, jak ja to widzę do zaakceptowania. A jeżeli chodzi o sprawę zadłużenia, uważam, że 

wskaźniki naszej gminy są na tyle bezpieczne, że spokojnie sobie z tym poradzimy w przyszłych 

latach. Ja sobie poradzę bez problemu. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: ja tak króciutko, to, że deficyt jest 3.750tys. zł, to wiedzieliśmy, o 

tym przyjmując budżet, to nie jest nowość, że teraz zmieniamy ten deficyt, po prostu o tym była 

mowa wspominam... 

Radny Marek Balcerzak: 3.400tys. zł.  

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: 3.400tys. zł. o tym wspominał Pan, przyjmując budżet, tak tworzy 

się te budżety, że dochody przeznacza się na wydatki i to, co zostaje, tym spłacamy kredyty. W tej 

chwili, jak gdyby odsłaniamy budżet, są to dwa budżety, przy czym stanowiska różnych 

kolegiantów Regionalnych Izb Obrachunkowych są różne, do przedstawiania takiej formy budżetu.  

Bo tak jak wiemy, w Wieloletniej Prognozie Finansowej ten deficyt się nie zmieni, czyli nadal tam 

będzie 2.200tys. zł, a tutaj w budżecie, jak gdyby ten realny deficyt 3.400tys. zł. Nie mniej jednak, 

jest top planowany deficyt, także trudno powiedzieć, czy na tę chwilę, czy akurat taki niedobór 

gotówki będzie na koniec roku. Podjęliśmy uchwałę, póki, co o zaciągnięciu kredytu na 1mln. zł nie 

zaciągamy tego kredytu na obecna chwilę, mamy w realizacji dwie inwestycje, to też myślę, że uda 

nam się zapłacić za te inwestycje z dochodów własnych. Jak również do tej pory spłaciliśmy ponad 

465tys. zł pożyczek i kredytów od początku roku i to również zrobiliśmy z dochodów własnych.  

Także myślę, że zadłużenie gminy jest na dosyć bezpiecznym poziomie. Pewnie planowane 8mln. 

zł, dla jednych jest to dużo, dla drugich mało, porównując, to do dochodów własnych budżetu 

stanowi to około 20% przy maksymalnym, starym wskaźniku 60%. Także można powiedzieć, że 



jest to dużo. W stosunku do wskaźnika, który obrazuje zadłużenie gminy, to nie jest to duże 

zadłużenie. A spłaty na przyszłe lata, które będą obciążały budżety w przyszłym roku, to mamy w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej i tak jak wiemy, te spłaty są na kolejne lata dużo, dużo mniejsze 

niż w roku 2014, gdzie się skumulowało najwięcej spłat pożyczek i kredytów. W tym roku 

2.635.208zł, w tym jest ta pożyczka, którą już spłaciliśmy 1.209.750zł., ale rok 2015 tj. z faktycznie 

zawartych umów tj. 959tys. zł, 2016 rok, 552tys. zł, 2017 rok, 510tys. zł, 2018 rok, 630tys. zł, 2019 

rok, 325tys. zł., no to w porównaniu do tego roku 1.400tys. zł, to spłaty na przyszłe lata są 

stosunkowo małe. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 350/XLV/2014 została przyjęta 11 głosami za i 2 przeciw i stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

Do punktu 5-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały Rady Powiatu Gostynińskiego w sprawie podziału 

Powiatu Gostynińskiego na okręgi wyborcze oraz ustalenia liczby radnych wybieranych w każdym 

okręgu. 

Wójt: tak jak już wspomniałem, to jest inicjatywa Starosty Gostynińskiego. Rada Powiatu 

Gostynińskiego ma podjąć uchwałę w najbliższy poniedziałek i dlatego poprosiła nas o opinię w tej 

sprawie. Do tej pory Powiat Gostyniński był podzielony na 3 okręgi, Gmina Gostynin stanowiła 

samodzielny jeden okręg, mieliśmy reprezentacje 4 Radnych. Gminie Gostynin przysługiwały 4 

mandaty do Rady Powiatu Gostynińskiego. Stosunek liczby mieszkańców do jednego mandatu w 

naszej gminie uległ znacznemu pogorszeniu, na ponad 3tys. mieszkańców przysługuje 1 mandat, 

gdzie w innych okręgach jest to znacznie mniejsza liczba. Komisarz Wyborczy zwrócił na to uwagę, 

bo z tej liczby mieszkańców praktycznie powinny nam przysługiwać prawie 5 mandatów. 

Wiadomo, że Rada Powiatu składa się z 17 mandatów, ma 17 Radnych i nie jest możliwe 

powiększenie o 1 mandat składu Rady Powiatu.  W związku z tym, zasugerowano, żeby połączyć 

naszą gminę z gminą Szczawin Kościelny, czyli z okręgu tego, wcześniej trzy gminy, gmina 

Sanniki, Pacyna i Szczawin Kościelny, stanowiły jeden okręg, miały 6 mandatów z tego okręgu. W 

tej chwili Rada Powiatu Gostynińskiego proponuje połączyć gminę Gostynin, z gminą Szczawin 

Kościelny i tutaj umieścić 6 mandatów. Natomiast gmina Sanniki, gmina Pacyna połączone w jeden 

okręg, miałyby 4 mandaty. Taka zmiana jest. W tym projekcie uchwały Rady Powiatu 

Gostynińskiego są te liczby podane. Myślę, że Państwo analizowaliście, jak było, jak jest. Myślę, że 

to będzie najbardziej rozsądne wyjście, że będziemy mieli wspólnie ze Szczawinem, te 6 mandatów, 

jeden wspólny okręg. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 351/XLV/2014 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 6-go. 

Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji.  

 

Komisja Zdrowia Pomocy Społecznej Oświaty Kultury i Spraw Mieszkaniowych:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Budżetu i Finansów:  
wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i Ochrony Przeciwpożarowej:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rewizyjna: wniosków nie wypracowała. 

 



Komisja Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa Leśnictwa i Ochrony Środowiska:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Do punktu 7-go. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Odpowiedzi na interpelację Radnego Piotra Piotrowskiego udzielił Wójt Gminy Edmund Zieliński: 

Awaria była zgłoszona, po prostu będziemy monitowali, żeby się pospieszyli z usunięciem. Zgodnie 

z umową mają określony czas, dlatego nie wiem czemu, to nie zostało jeszcze usunięte.  

Jeśli chodzi o krzaki, rozumiem, że chodzi o rozdrobnienie. Oczywiście zostanie to wykonane. 

 

Odpowiedzi na interpelację Radnego Marka Balcerzaka udzielił Wójt Gminy Edmund Zieliński: 

Droga powiatowa, wiem, ja też znam ją doskonale, wiem, że tam jest bardzo źle, jest z obydwu 

stron zarośnięte. Zgłosimy do Zarządu Dróg Powiatowych może trochę o bardziej ostrym 

stanowisku. 

 

Odpowiedzi na interpelację Radnego Mirosława Nowackiego udzielił Wójt Gminy Edmund 

Zieliński: 

Trawa przy budynku ośrodka zdrowia, mamy pracowników robót publicznych, mamy kosiarkę, 

myślę, że to jeszcze w tym tygodniu zostaną tam skierowani i zostanie to wycięte. 

A jeśli chodzi o ścieżkę rowerową, tak już to analizowaliśmy od samej wiosny, coś z tym trzeba 

zrobić, bo odsłoniły się bardzo kamienie. Jestem umówiony z Przedsiębiorstwem Robót 

Drogowych, gdy będą wykonywali jedną z naszych dróg, z przetargu, będą dysponowali walcem, 

takim, który będzie się mieścił, to spróbujemy to uwałować, bo taką próbę już zrobiliśmy wtedy, 

gdy oni robili ten odcinek drogi wojewódzkiej, tam kilkadziesiąt metrów wałem zostało przejechane 

i znacznie to się poprawiło.  I dlatego już uzgodniłem z Przedsiębiorstwem Robót Drogowych, że 

przy okazji budowy, którejś z naszych dróg będzie ta ścieżka uwałowana. Myślę, że znowu na jakiś 

czas to się poprawi. 

 

Do punktu 8-go. 

Przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji.  

Protokół, z obrad XLIV Sesji Rady Gminy został przyjęty 12 głosami za. (Radna Elżbieta 

Tyszkiewicz opuściła salę posiedzenia). 

 

Do punktu 9-go. 

Sprawy różne i wolne wnioski. 

Wójt: Szanowni Państwo ja tylko chciałem przypomnieć o piątkowym pikniku, na który 

zapraszamy bardzo serdecznie. Chyba co niektórzy o nim już zapomnieli, to będzie w najbliższy 

piątek o godz. 16.30. 

Wczoraj już wspomniałem w sprawie wyjazdu, mamy zaproszenie z miasta Burgkunstadt na 

festiwal starego miasta, odbywa się on co 3 lata. Ten festiwal odbędzie się 19 i 20 lipca, na ten 

festiwal mamy zaproszenie oficjalne delegacji. Wczoraj wspominałem, żebyście dzisiaj Państwo po 

tej sesji zdeklarowali się, kto ewentualnie chce uczestniczyć w wyjeździe takiej delegacji. W dniu 

18 lipca, najprawdopodobniej byłby wyjazd i 21 lipca powrót. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: jeszcze ja chciałem zabrać głos w 

sprawach różnych, dochodzą takie sygnały od mieszkańców odnośnie godzin oświetlenia w czasie 

letnim. Generalnie mamy oświetlenie do godziny 23.00 i te lampy zapalają się o godzinie 22.00 i 

tak naprawdę za chwilkę się wyłączają. Jeżeli wszystko jest dobrze. I może nie w tej umowie, ale 

może czy w przyszłych, czy aneksach, czy umowach, może należałoby rzeczywiście przemyśleć, 

żeby w godzinach letnich, żeby może o tę godzinę czas świecenia tych lamp wydłużyć, bo tak 

naprawdę to one praktycznie świecą się w dzień, bo teraz na tym przełomie długiego dnia...Chyba 

świecą się do 23.00, tak jest w umowie. Ja nie mówię, żeby to robić od razu, już kilka głosów 



mieszkańców słyszałem z naszego terenu. Do przemyślenia. Rzeczywiście, ja to sprawdziłem i 

rzeczywiście tak jest, że tam gdzie jest to wszystko dobrze ustawione, to się tam zapalają lampy 

około 22.00 i praktycznie za chwilkę one gasną. Może rzeczywiście jest dobry sygnał tych 

mieszkańców, żeby może w następnej umowie, czy przy jakiś tam rozmowach, na czas letni, 

czerwiec, lipiec, trochę inaczej to ustawić. 

Radna Ewa Michalska: ja rozumiem, że na skrzyżowaniach, gdzie jest potrzeba, ale ja nie widzę 

takiej potrzeby. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: nie, nie, tzn. zasadność, delikatnie 

jest, kiedy te lampy zapalają się praktycznie w dzień i gasną w dzień. No bo jak jest słoneczny 

dzień, to teraz praktycznie przed 23.00 to jest jeszcze widno. Ja nie mówię, żeby tu robić rewolucje, 

teraz, ale może o tym pomyśleć na przyszłość. 

 

Do punktu 10-go. 

Zakończenie obrad Sesji. Zakończono o godz. 9.10 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski podziękował Radnym, Wójtowi 

Gminy, Sekretarzowi Gminy, Skarbnikowi Gminy, Prezesowi ZK, Kierownikom Urzędu Gminy, 

Sołtysom i wszystkim obecnym za uczestnictwo w obradach XLV Sesji Rady Gminy i zamknął je. 

 

Protokółowała: 

A. Maślana 

       Przewodniczący Rady Gminy 

                Tomasz Bronisław Lewandowski 


